
Tartu Mart Reiniku Kooli (MRK) hoolekogu koosoleku protokoll 

Hoolekogu koosolek toimus 17. oktoobril 2023 kell 18:00 kuni 19:20 Vanemuise õppehoones. 

Osalesid: Jaanika Reilik-Bakhoff, Hanna Anepaio, Riina Reinhold, Riina Järvela, Kanni Labi,  Kristi Terep, 

Jarno Laur, Maido Puna, Iti Mõts, Helena Umbleja, Aive Käärik. 

Ei osalenud: Gea Kangilaski, Helen Kiviste. 

Kutsutud osaleja: direktor Enn Ööpik. 

 

Koosoleku päevakord: 

1. hoolekogu esimehe ja aseesimehe valimine; 

2. koosoleku protokollija valimine; 

3. hoolekogu tööplaani koostamine ja kinnitamine; 

4. koolikoti raskus; 

5. ülevaade hetkeolukorrast – direktor; 

6. kohapeal algatatud teemad. 

 

1. Hoolekogu esimehe ja aseesimehe valimine 
Hoolekogu otsus: Valida hoolekogu esimeheks Jaanika Reilik-Bakhoff ja aseesimeheks Hanna Anepaio.  

2. Hoolekogu koosoleku protokollija valimine 
Hoolekogu otsus: Valida hoolekogu koosoleku protokollijaks Riina Järvela.  

3. Hoolekogu tööplaani koostamine ja kinnitamine 
Hoolekogu otsus: Kinnitada hoolekogu tööplaan korraliste koosolekute toimumiseks neljal korral 

õppeaasta jooksul. Järgmine hoolekogu koosolek on planeeritud 16. jaanuar 2024 kell 18.00. Edasised 

koosolekud lepitakse kokku jooksvalt. 

4. Koolikoti raskus 
Hoolekogu esimees tõstatab teema MRK õpilaste koolikoti raskusest. Probleemiks on määruses 

„Tervisekaitsenõuded kooli päevakavale ja õppekorraldusele“ lubatud koolikoti raskuse ületamine. 

Määruse järgi on kehtestatud ranitsa kaalupiirangud 1.–3. klassi õpilastel kuni 3,0 kg, 4.–6. klassi 

õpilastel kuni 3,5 kg, 7.–9. klassi õpilastel kuni 4,5 kg. Tervisekaitsenõuete täitmist koolis peavad 

tagama kooli pidaja ja kooli direktor.  

Arutelus selgub, et kui olukord võimaldab, siis õpetajad pakuvad lastele erinevaid variante ja tuge 

koolikoti sisu kergemaks muutmisel. 1.-4. klassides on see lihtsam, kuna on nn koduklassid, kuhu 

õpilased saavad kooliasju jätta. 5.-9. klassides on tunnid erinevates õpperuumides ja puudub mõistlik 

lahendus õpikute jm. kooliasjade hoiustamiseks klassis. Alternatiiviks on interaktiivsete lahenduste 

kasutamine. 

Koolikoti kaalu vähendamist toetavate tegevustena on koolil töös uue õppekirjanduse kokkupanek ja 

teisest poolaastast on tunniplaani muutusega kavandatud rohkem paaristundide. Lisaks tuletab kool 

õpilastele infokanalite vahendusel meelde, et Vanemuise 48 majas on vabu kappe, kuhu samuti saab 

asju jätta. 

Samuti on oluline õpilaste teadlikkuse tõstmine raske koolikoti mõjust tervisele, sest on juhtumeid, kus 

õpilased ise ei kasuta kõiki kooli pakutud lahendusi koolikoti kaalu vähendamiseks. Näiteks võiks see 



olla päevakorras õppeaasta üldkoosolekutel. Nii vanematekogu kui õpilasesindus saavad aidata kaasa 

teadlikkuse tõstmisele. 

5. Ülevaade hetkeolukorrast 
MRK direktor Enn Ööpik annab ülevaate koolis toimuvast.  

 Kool toimib. Õppeaasta alguses korraldati kaks üldkoosolekut. Üldkoosolekud toimusid 5.–9. 

klasside lastevanematele 19. septembril kell 18:00 ja 1.–4. klasside lastevanematele 20. 

septembril kell 18:00.  

 Aktuaalsemad kooliaasta alguses esilekerkinud mured on söömine ja vene keel. 

- Vene keeles on probleemiks õpetajate ja õpilaste omavaheline suhe. See võib muuhulgas 

olla mõjutatud teravamast konfliktsusest ühiskonnas. Kool teadvustab probleemi ja 

tegeleb olukorra parandamisega. 

- Söömise mure on tingitud koolipäeva hilisema algusajaga tekkinud olukorrast, kus ühel 

vahetunnil on Vanemuise 48 majas sööjate arv väga suur ja söömiseks jääb liiga vähe aega. 

Lahendus võiks olla söögivahetunni pikendamine, kuid peab arvestama, et see mõjutab 

koolipäeva pikkust ja Riia 25 õppehoone vahetunde.  

Õpilasesinduse esindajate sõnul on parenduskoht õpilaste endi püüdlus sööklas korra 

hoidmiseks. Toidu kohta püüab õpilasesindus edaspidi kokkadele rohkem vahetut 

tagasisidet anda. 

 Üleriigiliselt haridusasutustele tehtud pommiähvarduste laine järgselt vaatas kool üle 

kriisiplaani tõhustamaks valmisolekut vajaduse tekkel. 

6. Kohapeal algatatud teemad 
 Vanematekogust võib hoolekogu puudutavate teemadena märkida õueala projekti, 

liikulusohutust ja inglise keelt. Vanematekogus arutati kooli õueala projekti edasiarendust ja 

teostust. Tahe tegutseda on, kuid hetkel takerduti seadusandlusest tulenevatesse 

piirangutesse. Positiivne on, et lahenduse saab Vanemuise 48 sissesõidu liiklusohutuse mure, 

kui linnavalitsuse toel paigaldatakse füüsilised takistused autodega ligipääsu piiramiseks. 

Lisaks tõstatus küsimus, miks ei ole MRK-s inglise keele õpet alates 2. klassist. Koolil on 

varasem praktika 1. ja 2. klassi inglise keele huviringidena ja see ei õigustanud ennast.  

 Kool võiks rohkem pöörata tähelepanu õpikute korrashoiule nende tagastamisel, et saaks 

eemaldatud/ parandatud sodimised ja sündsusetud märkmed. 

 

 

 

Protokollis Riina Järvela 

Juhatas Jaanika Reilik-Bakhoff 

/allkirjastatud digitaalselt/ 


